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Protokół Nr LV/22 
z sesji Rady Powiatu Drawskiego   

VI kadencji 
odbytej w dniu 20 grudnia 2022 r. 

w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 
 
 
 

Punkt 1  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 09:00 i przywitała 
serdecznie Panie i Panów Radnych, Starostę S. Cybulę, Zarząd Powiatu, Skarbnika 
Powiatu, Panią Sekretarz, Naczelników Wydziałów Starostwa, Kierowników jednostek 
organizacyjnych  oraz wszystkich gości przybyłych na sesję.  

Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie przywitała Burmistrza Drawska 
Pomorskiego – Krzysztofa Czerwińskiego oraz Burmistrza Złocieńca- Krzysztofa 
Zacharzewskiego.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, 

że w sesji uczestniczy 13 Radnych, tym samym Rada Powiatu jest umocowana 
do podjęcia prawomocnych uchwał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że na podstawie art. 15 
ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym obrady sesji Rady 
Powiatu Drawskiego będą transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 
Informacji Publicznej Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu.  

 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Treść listy obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na sali narad jest 
piękna wystawa fotograficzna, fotografie wykonano podczas realizacji projektu 
„Kulthurra. Moje miejsce, moja historia”, który uzyskał dofinansowanie  
w ramach otwartego konkursu ofert na wsparcie realizacji zadania publicznego 
Powiatu Drawskiego w zakresie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury  
i dziedzictwa narodowego w roku 2022 r. ogłoszonego przez Zarząd Powiatu 
Drawskiego. Uczestnicy projektu- uczniowie Zespołu Placówek Edukacyjno- 
Terapeutycznych w Bobrowie. Pomysłodawcy i koordynatorzy projektu: Anna 
Magac i Karolina Gościńska. Dotacja na finansowanie przedsięwzięcia została 
pozyskana w imieniu Stowarzyszenia na rzecz Dzieci i Młodzieży  
z Niepełnosprawnością Intelektualną „Amala” i przyznana przez Starostwo 
Powiatowe w Drawsku Pomorskim”.  

Na salę narad przybył Radny C. Turczyk, stan Rady Powiatu wynosi  
14 Radnych.  

 

Punkt 2 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad LV sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 
 

Treść porządku obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 
zmiany do porządku obrad sesji? 

Nikt z Radnych nie wnosił zmian do porządku obrad. 

  
 
Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia  25 listopada  
2022 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr 2994. 
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5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Plan pracy Rady Powiatu Drawskiego na rok 2023: 

a) opinia Klubów Radnych, 
b) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu 

Drawskiego – druk nr 2971. 
9. Plany pracy komisji stałych Rady Powiatu na rok 2023: 

a) opinia Klubów Radnych, 
b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych 

Rady Powiatu Drawskiego – druk nr 2972.  
10. Plan kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2023: 

a) opinia Klubów Radnych, 
b) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej – druk nr 2973. 
 

11. Projekt budżetu Powiatu Drawskiego na 2023 r.: 

         a)   konstrukcja projektu budżetu i jego główne założenia; 

         b)  wnioski Komisji Rady zgłoszone do projektu budżetu i sposób ich realizacji; 

         c)  opinia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku – druk nr 2983; 

         d)  opinie Komisji Stałych Rady Powiatu; 

         e)  opinia Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady o projekcie budżetu; 

         f)   opinie RIO  – druk nr 2991; druk nr 2992; druk nr 2993;  

         g)  opinie Klubów Radnych; 

         h)  dyskusja nad projektem budżetu; 

         i)  podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Drawskiego na rok  
              2023  – druk nr 2904; 

         j)  podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej  
              Powiatu Drawskiego na lata 2023 - 2038 – druk nr 2905. 

12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” – druk nr 2980; 

b) nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” – druk nr 2981; 

c) powołania członka Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – druk nr 2982; 

d) aktualizacji „Planu zrównoważonego rozwoju  publicznego transportu 
zbiorowego dla Powiatu Drawskiego” – druk nr 2962; 

e) uchwalenia „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na obszarze 
powiatu drawskiego na lata 2023 - 2027 – druk nr 2984; 
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f)    zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków PFRON na realizację zadań  
z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych w 2022 roku – druk nr 2979; 

g) zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022 – druk nr 2977; 

h) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2022 -  2037 – druk nr 2978. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

14. Komunikaty i sprawy różne.  

15. Zakończenie sesji. 

 
 
 

Punkt 3 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z LIV sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 25.11.2022 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do przyjęcia 
protokołu z LIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 25.11.2022 r.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu i przesłany do Radnych drogą elektroniczną.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  
z LIV sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 25.11.2022 r. 
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
głosowania nad przyjęciem protokołu z LIV sesji Rady Powiatu Drawskiego  
z dnia 25.11.2022 r.   
 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z LIV sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
25.11.2022 r.  
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Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
 

Punkt 4 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 
  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Stanisława 
Cybulę- Starostę.  

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że każdy z Radnych otrzymał 
sprawozdanie z prac Zarządu między sesjami. Jeżeli są pytania, to bardzo proszę.   

 

 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Punkt 5 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim są interpelacje, wnioski i zapytania.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację, wniosek lub zapytanie?  
 

Głos zabrał Radny J. Kozłowski, który złożył zapytanie w nawiązaniu do 
interpelacji z dnia 30 czerwca 2022 r. w sprawie trybu wyboru i mianowania 
Koordynatora Regionalnego Centrum Kryzysowego w Drawsku Pomorskim. Radny 
 J. Kozłowski poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytania: Jakie kroki podejmie Zarząd 
w związku ze złamaniem prawa i procedur przy powołaniu Koordynatora RCK? Kto 
odpowiada za załamanie prawa i procedur? Kto z ramienia Zarządu miał  nadzór nad 
PCPR-em w czasie wyboru koordynatora.  

Treść zapytania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.    
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 Następnie głos zabrał Radny H. Szreta, który złożył interpelację dotyczącą 
uruchomienia sygnalizacji  i oświetlenia przejścia dla pieszych leżącego na drodze 
krajowej nr 20 przy ulicy Czaplineckiej usytuowanego na wysokości Osiedla 
Czaplineckiego i kościoła pw. św. Jadwigi Królowej.    

Treść złożonej interpelacji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby złożyć 
interpelację, wniosek lub zapytanie? 
 

Nikt z Radnych interpelacji, wniosków i zapytań nie składał. 
 
 

Punkt 6 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest trybuna obywatelska.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z obecnych na sesji chciałby 
zabrać głos? 

Głos zabrał Burmistrz Drawska Pomorskiego Krzysztof Czerwiński, który 
powiedział, że przemawia w imieniu swoim i Burmistrza Złocieńca Krzysztofa 
Zacharzewskiego i chciałby bardzo podziękować  Radzie Powiatu za ten rok, za 
współpracę. Pomimo tego, że ten rok był ciężki i nieprzewidywalny i w otoczce kryzysu 
gospodarczego, jak i wojny po sąsiedzku cieszy się, że udało się wiele rzeczy wspólnie 
zrobić, że nadal pracujemy, by nasze małe ojczyzny się rozwijały. Cieszę się, że ten rok 
pokazał nam, że czasami pojedyncze dni potrafią  nam przynieść dużo radości, dużo 
nieoczekiwanego zwrotu akcji i dużo szczęścia. Korzystając z tej okazji, w związku ze 
zbliżającymi się Świętami Bożego Narodzenia złożył serdeczne życzenia, by święta 
były spokojne, uśmiechnięte i rodzinne, by ten czas był czasem wyciszenia, aby przyszły 
rok był spokojniejszy, a dla samorządów bardziej przewidywalny.   

Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie podziękowała za życzenia i również 
złożyła najserdeczniejsze życzenia z prośba o przekazanie na sesjach Rad. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z obecnych na sesji chciałby 
zabrać głos? 

Nikt więcej głosu nie zabierał.    
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Punkt 7 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania  
z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego w okresie między sesjami.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę Polak  
– Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 
 

Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju spotkała się 
trzy razy w okresie między sesjami. Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki 
 i Rozwoju szczegółowo omówiła punkt po punkcie analizowane dokumenty. 
 
Treść sprawozdania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Pan H. Szreta, który 
powiedział, że Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy, 30 listopada na posiedzeniu 
wspólnym wszystkich Komisji Stałych Rady, zapoznając się i analizując projekt 
budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2023. Członkowie Komisji Rewizyjnej zapoznali 
się także z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie budżetu na rok 2023, 
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz o możliwości sfinansowania 
zaplanowanego deficytu budżetowego. Podczas tego spotkania członkowie Komisji 
Rewizyjnej na oddzielnym posiedzeniu zatwierdzili plany pracy Komisji Rewizyjnej na 
rok 2023 oraz plan kontroli na rok 2023. Ponownie członkowie Komisji Rewizyjnej 
spotkali się na posiedzeniu w dniu 14 grudnia – na tym posiedzeniu członkowie Komisji 
zapoznali  się i pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał w sprawie nadania tytułu 
„Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”, przeanalizowano i zaopiniowano pozytywnie 
projekty uchwał przygotowane na dzisiejszą sesję.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i przedstawienie sprawozdania z działalności 
Komisji w okresie między sesjami.  

Ze względu na nieobecność Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji sprawozdanie z prac Komisji w okresie między sesjami nie zostało złożone.  



8 
 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 

Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – Panią Barbarę Głowacką i złożenie 
sprawozdania.  
 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego – 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja obradowała dwukrotnie- raz na 
Komisji wspólnej dotyczącej projektu budżetu na rok 2023 i drugie spotkanie odbyło 
się 15 grudnia. Na posiedzeniu wiodącymi tematami było omówienie Powiatowego 
Programu Zapobiegania Przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli 
 i porządku publicznego na obszarze powiatu drawskiego na lata 2023-2027 oraz 
zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”.  Powiatowy Program Zapobiegania Przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na obszarze powiatu drawskiego na 
lata 2023-2027 referował Naczelnik Wydziału Kryzysowego Pan Jacek Żychliński. 
Przewodnicząca zapytała o możliwości realizacji przez powiat jednego z głównych 
zadań programu, to jest możliwości doposażenia sił ratowniczych w niezbędny sprzęt  
i wyposażenie, w tym właściwej działalności drużyn WOPR poprzez doposażenie ich  
w sprzęt i wyposażenie dla drużyn WOPR według zgłaszanych potrzeb, a konkretnie 
naprawę silnika łodzi czaplineckiego WOPR-u. Z odpowiedzi pana Naczelnika wynika, 
że bezpośrednio WOPR-u nie można dofinansować. Radny Z. Dudor poinformował, że 
drużyna czaplineckiego WOPR-u będzie mogła ubiegać się o wsparcie w ramach 
zlecanych zadań z zakresu bezpieczeństwa w oparciu o ustawę o pożytku publicznym  
i o wolontariacie. Ponadto Przewodnicząca zapytała o uczestnictwo poszczególnych 
gmin Powiatu Drawskiego w realizacji programu, co w programie zostało wpisane jako 
warunek  bezwzględny. Naczelnik odpowiedział, iż gminy mogą uczestniczyć tylko na 
zasadach dobrowolności. Przewodnicząca zapytała o planowane zadania w zakresie 
zwiększenia bezpieczeństwa w przestrzeni publicznej, mi.in. oświetlenia, oznakowania 
informacyjnego, rozwiązań komunikacyjnych i tworzenia bezpiecznych przejść dla 
pieszych, bezpiecznych przystanków i parkingów. Naczelnik zapewnił o planowanych 
w tym zakresie działaniach Zarządu Dróg Powiatowych. Radny Z. Dudor wywołał 
potrzebę utworzenia Powiatowego Centrum Szkolenia OSP z siedzibą w Czaplinku, do 
wyżej wymienionego tematu wrócimy w kwietniu 2023 r. Ponadto omówiono opinię 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, w tym planowana wysokość rezerwy celowej na 
zarządzanie kryzysowe, plan wydatków na przeciwdziałanie przemocy w rodzinie  
i planowane dotacje dla powiatowych służb, inspekcji i straży jednostek OSP  
z krajowego systemu ratowniczo- gaśniczego oraz dla stowarzyszeń. Członkowie 
Komisji pozytywnie zaopiniowali projekty uchwał w sprawie nadania tytułu: 
„Zasłużony dla Powiatu Drawskiego” dla Ewy Gizy i Romualda Krzywickiego. 
Omówiono proponowane zmiany w budżecie na rok 2022, sytuacje w szkołach, w tym 
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sprawę podwyżek dla pracowników niepedagogicznych, podwyżki płac dla 
pracowników PCPR, DPS i Placówki Opiekuńczo- Wychowawczej, poruszono sprawę 
ponownej inwentaryzacji składników majątku w Powiatowym Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego. Radni nie sformułowali wniosków. Przewodnicząca 
poinformowała o piśmie, jakie otrzymała z Wydziału Zdrowia  i Spraw Społecznych  
w sprawie złożonego wniosku przez Radnego Karola Korczyńskiego, dotyczącego 
udzielenia Radnym wyjaśnień na temat uchybień i nieprawidłowości sformułowanych 
podczas kontroli w PCPR. Zaproponowała przesłanie mailem wszystkim członkom 
Komisji udzielonych informacji. Omówiono materiały na sesje, w tym uchwałę  
w sprawie zmiany środków PFRON i inne, objęte porządkiem obrad sesji.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania 
z działalności Komisji w okresie między sesjami.  

Głos zabrał Romuald Kurzątkowski - Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła dwa stałe posiedzenia, 30 listopada i 15 grudnia 
2022 r. Jeśli chodzi o pierwsze posiedzenie Komisja Oświaty pozytywnie zaopiniowała 
projekt budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2023 praz przyjęła plan pracy Komisji 
Oświaty na rok 2023. W dniu 15 grudnia Komisja skupiła się głównie nad 
zaopiniowaniem materiałów przygotowanych na sesje Rady Powiatu, pozytywnie 
zaopiniowała projekty uchwał w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”, uchwałę w sprawie planu pracy Rady Powiatu Drawskiego, uchwałę  
w sprawie planów pracy Komisji Stałych, uchwałę w sprawie zatwierdzenia planu 
Kontroli Komisji Rewizyjnej. Komisja Oświaty omówiła oraz zaopiniowała wszystkie 
materiały na dzisiejszą sesję.  Członkowie Komisji nie wnieśli żadnych wniosków do 
realizacji dla Zarządu Powiatu.  
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że wszystkie Komisje Stałe Rady 
odbyły wspólne posiedzenie w dniu 30 listopada 2022 r., na którym szczegółowo 
omawiano, analizowano i opiniowano projekt budżetu Powiatu Drawskiego na rok 
2023, o czym poinformowała Radna G. Polak.  

 
Głos zabrała Radna G. Polak poinformowała, że wszyscy Radni zaopiniowali ten 

trudny budżet pozytywnie.  
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Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest plan pracy Rady 
Powiatu Drawskiego na rok 2023.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła przewodniczących Klubów  
o wyrażenie opinii. 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że plan pracy Rady Powiatu na 2023 rok został 
zaopiniowany pozytywnie. 
 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że Klub nie wydał wspólnej opinii, członkowie Klubu 
będą głosować na temat planu pracy Rady Powiatu na 2023 rok indywidualnie. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zanim poprosi Klub Radnych 
„Prawo i Sprawiedliwość” o opinię k woli wyjaśnienia chciałaby przekazać Radnym 
informację. Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że wpłynęło do 
niej pismo Pana Michała Chojnackiego – Pełnomocnika Powiatowego „Prawa  
i Sprawiedliwości”, w którym informuje, że Radni Cyryl Turczyk oraz Marcin Krężel 
zostali zawieszeni w prawach członka Prawa i Sprawiedliwości i w związku z tym 
stracili prawo reprezentowania partii w Radzie. Jednocześnie na podstawie  
§55pkt 3 Statutu Powiatu Klub Radnych z powodu braku wystarczającej reprezentacji 
ulega rozwiązaniu. Jedynym reprezentantem partii w Radzie Powiatu pozostaje Pani 
Barbara Głowacka.  

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała również Radnym odpowiedź na pismo 
Pana Michała Chojnackiego.  

 
Treść pisma Pana M. Chojnackiego oraz odpowiedź  na to pismo stanowią 
załącznik nr 9 do protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że takie samo pismo otrzymała 

od Radnej Barbary Głowackiej.  
 

Treść pisma Radnej Barbary Głowackiej stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że zgodnie ze Statutem rezygnację 

z Klubu Radnych składa się na piśmie, tak, jak zrobił to Radny R. Kurzątkowski,  
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a następnie zwróciła się z zapytaniem do Radnej B. Głowackiej z zapytaniem, czy Radna 
Barbara Głowacka złożyła pismo do Rady z informacja, że rezygnuje z Klubu? 

 
Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała Przewodniczącej Rady czy to jest 

pytanie do wszystkich członków? Radna B. Głowacka poinformowała, że złożyła 
odpowiednie pismo dotyczące informacji i pismo, do którego zostałam zobowiązana, 
aby złożyć. Nie złożyłam wniosku, ale jeśli jest taka potrzeba, to teraz składam wniosek 
i rezygnuję z Klubu, z członkostwa w Klubie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała Radnego C. Turczyka, czy złożył takie 

zawiadomienie? 
 
Głos zabrał Radny C. Turczyk, który powiedział: „Pani mnie zapytała, ja 

odpowiem, nie mam zamiaru komentować spraw personalnych publicznie, co do 
których, partia, do której należę, to jest „Prawo i Sprawiedliwość” wypowiada się w tym 
temacie. Humorystyczne Pani Przewodnicząca jest to, że niejaki Pan Chojnacki, niejaka 
Pani Barbara Głowacka, do chwili obecnej członek Klubu Radnych Powiatu 
Drawskiego „Prawa i Sprawiedliwości” rozwiązali ten Klub zawieszając mnie. 
Przewodniczący naszego Klubu, Pani Przewodnicząca, jak Pani doskonale wie, jest 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu, Pan Marcin Krężel. Ja osobiście do tej pory, po raz 
pierwszy spotykam się z tak kuriozalnym podejściem, jednak bądź co bądź partii 
rządzącej, prowadzącej aktualnie w sondażach, żeby jakieś tam trio, bo tak to trzeba 
określić egzotyczne w ramach noworocznej szopki drawskiej rozwiązywało tutaj  
w „Prawie i Sprawiedliwości” problemy. Pragnę przypomnieć, że Państwo nie wiedzą, 
że „prawo i Sprawiedliwość” dysponuje na szczeblu powiatu wybranymi strukturami 
sprzed lat czterech- prawda, Pani Barbaro? Gdzie Pani jest miedzy innymi Skarbnikiem, 
tam jest szef powiatowy struktur „Prawa i Sprawiedliwości” i tak to zostawmy, nie będę 
dalej wgłębiał się w te rzeczy, to są sprawy, jak Pani zauważyła, w tym piśmie, które 
Pani odczytała. Według mnie ugrupowanie „Prawo i Sprawiedliwość” rozwiązuje swoje 
sprawy w oparciu o swój statut, na który nikt się tutaj nie powołał, tylko: „Powołując 
się na Statut Powiatu Drawskiego informują Ci wymienieni Państwo, że Klub radnych 
nie istnieje”.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że dlatego było to pytanie przecież 

do dzisiejszego dnia nie było pisma w biurze rady, że Państwo rezygnują z Klubu? 
 
Radny C. Turczyk, który odpowiedział: „Nie. Ci Państwo zasugerowali, że 

„Prawo i Sprawiedliwość” ma duże wątpliwości i zawiesiło mnie w prawach członka 
„Prawa i Sprawiedliwości”. Ja  w swoim bycie, życiu przeżywałem wiele sytuacji,  
w tym, między innymi, kiedy tu już jeden z dowcipnisiów z tego trio egzotycznego 



12 
 

wydalał mnie z „Prawa i Sprawiedliwości” powołując się na bardzo wysoko postawiona 
w strukturach partyjnych osobę Pana Joachima Brudzińskiego, akurat się tym tak 
przejąłem szanowni Państwo, że się mało co nie rozpłakałem. Okazało się, że to była 
wydmuszka i fake newsy zaczynają królować w przestrzeni publicznej. I akurat teraz 
trafiło na mnie. Pani Przewodnicząca już Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” 
nie będzie, albowiem członek „Prawa i Sprawiedliwości” Pani Głowacka przed chwila 
publicznie zrezygnowała. Ja byłem świadkiem innych rezygnacji z tego trio 
egzotycznego i tak to zostawmy, nie będę więcej komentował.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała Przewodniczącego Klubu Radnych 

„Prawo i Sprawiedliwość” Marcina Krężla, czy złożył pismo do rady dotyczące 
rezygnacji z Klubu? 

 
Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” 

Marcin Krężel, który powiedział, że nie złożył rezygnacji z członkostwa w Klubie,  
a w związku z deklaracją wystąpienia przez Panią Głowacką z Klubu radnych nie 
chciałbym wygłaszać opinii w imieniu Klubu i myślę, że Radni będą indywidualnie 
podejmowali decyzje w sprawach planu pracy rady Powiatu, Komisji Stałych oraz 
kontroli Komisji Rewizyjnej.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że Przewodniczący Klubu Radnych 

„Prawo i Sprawiedliwość” Marcin Krężel napisał do Przewodniczącej Rady pismo,  
w odpowiedzi na zapytanie z dnia 7.12.2022 r., w którym poinformował, że jeśli chodzi 
o wskazanie przedstawiciela -Radnego z Klubu Radnych „Prawa i Sprawiedliwości” do 
składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji członkowie Kluby Radnych Radna Barbara 
Głowacka i radny Cyryl Turczyk nie wyrazili zgody na uczestnictwo w Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. Mamy dzisiaj tą uchwałę i jak dojdziemy do niej w porządku obrad, 
to rozwiążemy ten problem. Na chwile obecna widzimy, że nie mamy Klubu „Prawa  
i Sprawiedliwości” więc nie będę prosiła o opinie tego Klubu. 
 
Treść pisma Przewodniczącego Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” 
Marcina Krężla stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
             
 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu Drawskiego na rok 2023 i spytała czy ktoś z Radnych ma pytania  
do uchwały? 

 
 Nikt z Radnych pytań  nie zgłaszał. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu Drawskiego na rok 2023. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/363/2022 w sprawie planu pracy Rady Powiatu Drawskiego na 
rok 2023.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Punkt 9 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 

obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są plany pracy Komisji 
Stałych Rady Powiatu Drawskiego na rok 2023. 
 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu Panią Przewodniczącą Komisji 
Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Genowefę Polak. 
 

Głos zabrała Pani Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju 
 G. Polak, który poinformowała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju na swoim 
posiedzeniu w dniu 30.11.2022 r. oprócz wypracowania opinii o projekcie budżetu także 
debatowała nad planem pracy Komisji, zaproponowany przez Przewodniczącą Komisji 
plan pracy nie uległ zmianie, członkowie Komisji przyjęli go w takim zapisie, jaki był 
zaproponowany. Wszyscy obecni na posiedzeniu Komisji byli za jego przyjęciem.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej Pana Henryka Szretę. 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który 
powiedział, że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego Panią Barbarę Głowacką. 
 

Głos zabrała Pani Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa 
Publicznego B. Głowacka, który powiedziała, że członkowie Komisji Zdrowia  
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i Bezpieczeństwa Publicznego Rady Powiatu Drawskiego zaopiniowali pozytywnie 
projekt planu pracy.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Pana Romualda Kurzątkowskiego. 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji Oświaty Romuald Kurzątkowski, który 
powiedział, że Komisja Oświaty przyjęła pozytywnie plan pracy Komisji Oświaty na 
rok 2023, głownie skupimy się podróżami po jednostkach oświatowych, aczkolwiek 
ominie to te szkoły i jednostki, w których będzie Komisja Rewizyjna.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła przewodniczących Klubów  
o wyrażenie opinii. 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że Klub pozytywnie zaopiniował projekty planów 
pracy Komisji Stałych Rady Powiatu na 2023 rok. 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że Klub Radnych nie wydał wspólnej opinii dla tej 
uchwały.  
 
                         

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Drawskiego i spytała czy 
ktoś z Radnych ma pytania do uchwały? 

 
 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Powiatu 
Drawskiego. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
14 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/364/2022 w sprawie planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu 
Drawskiego na rok 2023.  
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Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 
Punkt 10 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest plan kontroli Komisji 
Rewizyjnej na rok 2023. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej H. Szretę. 
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który 
powiedział, że w roku 2023 zaplanowane są 4 kontrole. Są to kontrole w Zespole Szkół 
w Kaliszu Pom. – w miesiącu lutym, kontrola w Powiatowym dziennym Domu 
Samopomocy- Ośrodku Rehabilitacyjno- Kulturalnym w Drawsku Pomorskim- 
 w miesiącu kwietniu, kontrola w Zespole szkół w Złocieńcu- w miesiącu maju 
 i kontrola w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku Pomorskim- 
rekontrola w miesiącu październiku 2023.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Przewodniczących Klubów Radnych  
o opinie. 
 

Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że Klub pozytywnie zaopiniował projekt planu 
kontroli Komisji Rewizyjnej na 2023 rok.  
 

Głos zabrał Pan Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że członkowie Klubu nie wydali wspólnej opinii  
o planie kontroli.  
 
                         
 Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej i spytała czy ktoś z Radnych ma 
pytania do uchwały? 

 
 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji Rewizyjnej.   

 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
13 głosami „za” przy 
  1 głosie „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/365/2022 w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej.   

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że na dzisiejszej sesji gościmy 

naszego Zasłużonego dla Powiatu Drawskiego Pana Tomasza Bukowskiego i poprosiła 
Pana T. Bukowskiego o zabranie głosu. 

 
Głos zabrał Pan Tomasz Bukowski, który powiedział, że obraz  

Chwała Ukrainie. Ukrainie chwała” powstał w wyniku doświadczeń, gdyż zawitała do 
mnie rodzina ukraińska i przez 8 miesięcy mieszkali z nami. Był pomysł inny, a powstał 
obraz zupełnie inny, myślę, że ważny w mojej twórczości i cieszę się, że będzie  
w Starostwie.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu serdecznie podziękowała za podarowanie obrazu 

i po odsłonięciu obrazu wraz ze Starostą poprosiła Pana T. Bukowskiego, by 
opowiedział o obrazie.  

 
Głos zabrał Pan Tomasz Bukowski, który powiedział, że ten obrad to tryptyk, 

idea tego obrazu była taka, że Ukraina jest w środku i przez okno wpada światło nadziei, 
po stronie wschodniej coś się rozpada, a tu gdzie parasol jest zachód z drobnym paskiem 
polskim wskazujący na to, że próbujemy ochronić tę demokrację, próbujemy ja 
wspierać. Obraz długo trwa zanim go wymyśliłem, ta rodzina, która przyjechała do mnie 
to była 8-osobowa rodzina, ojciec, mama, 4 dzieci i babcia, w nocy dotarli do mnie 
zupełnie przypadkowo i spędzili u mnie 8 miesięcy- w tym czasie powstawał u mnie ten 
obraz. W tej chwili mieszkają w trochę lepszych warunkach, teraz są w cieplejszym 
miejscu, ale ciągle są w Polsce, pewnie na wiosnę znów zawitają do mnie.  
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Punkt 11 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
obrad sesji jest projekt budżetu Powiatu Drawskiego na 2023 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Skarbnik Joannę 
Andrykowską i przedstawienie projektu budżetu na 2023 rok.  
 
 Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która przedstawiła dochody 
 i wydatki budżetu, jak również planowany deficyt budżetowy oraz przychody  
i rozchody budżetu na 2023 rok.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania  
do Pani Skarbnik? 
 

Głos zabrała Radna B. Głowacka, która spytała czy w wydatkach bieżących ujęte 
są podwyżki wynagrodzeń dla pracowników i czy to są podwyżki tylko dla tych osób, 
które będą miały poniżej najniższego wynagrodzenia.   
   

Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która powiedziała, że subwencja 
oświatowa, która przypada na rok 2023 dla Powiatu Drawskiego to 52 mln zł, w całości 
została przeznaczona na wydatki w oświacie i ile to było możliwe, tyle z tej kwoty 
zostaną zabezpieczone wynagrodzenia, czyli podniesienie tej najniższej krajowej, 
natomiast co do podwyżek większych niż ta podwyżka, która jest wymagana ustawowo, 
to już zależy od środków, które Powiat będzie posiadał i od decyzji dyrektorów szkół.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania  
do Pani Skarbnik? 
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Pana Starostę S. Cybulę o zabranie 
głosu i omówienie wniosków zgłoszonych przez Komisje Stałe Rady Powiatu do 
projektu budżetu Powiatu na rok 2023. 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że przystępując do konstrukcji 
budżetu zbieraliśmy informacje od września, gdzie jednostki organizacyjne powiatu, 
wydziały,  samorządowcy z miast i gminy przedstawili swoje propozycje, ale również 
przyjmowaliśmy wszystkie Państwa  propozycje, zgłoszenia, postulaty do projektu 
budżetu, w większości zostały one uwzględnione, w szczegółach były omawiane na 
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posiedzeniach Komisji 30 listopada na wspólnym posiedzeniu Komisji i w zależności 
od możliwości sfinansowania tych przedsięwzięć były uwzględnione, w większości te 
postulaty zostały uwzględnione i znalazły się w projekcie budżetu, bardzo cenne były 
Państwa propozycje i uwagi, które w trakcie prac nad projektem budżetu zgłaszane były 
indywidualnie, w Komisjach. Ten projekt budżetu został skrojony na tyle, na ile było to 
możliwe, by uwzględnić z jednej strony wydatki bieżące, z drugiej strony te 
najważniejsze przedsięwzięcia, które mamy zaplanowane, a które wynikają z już 
przyznanych środków, przypomnę Mielenko- budowa domu dla seniorów, mieszkania 
wytchnieniowe, zakłady aktywizacji zawodowej, projekt ulicy Poznańskiej- budowa 
ulicy Poznańskiej w Czaplinku, czy rozbudowa internatu i stołówki dla Zespołu Szkół 
w Kaliszu Pomorskim, mamy decyzje i środki już otrzymaliśmy i w związku z tym przy 
realizacji tych projektów braliśmy pod uwagę, aby środki zewnętrzne wykorzystać 
maksymalnie na tyle, na ile było to możliwe i tak samo, jak było w tym roku- przypomnę  
tylko, że przystępując do opracowania projektu tegorocznego mieliśmy szereg 
wątpliwości  i uwag, czy uda się zrealizować. I jak popatrzymy z pewnej perspektywy, 
to ten projekt budżetu tegoroczny przyniósł pozytywne zmiany dla mieszkańców 
naszego Powiatu, chociażby przez to, że wspólnie ze szpitalem w Kańsku utworzyliśmy 
Centrum Zdrowia Psychicznego- to jest pilotażowy program, jeden z 38 realizowanych 
w kraju, on został później rozbudowany na Powiat Łobeski i Świdwiński, ale z samego 
tego, że od stycznia funkcjonuje korzystało z usług kilka tysięcy osób, to pokazuje jak 
bardzo było potrzebne centrum. Pomimo różnych trudności ustabilizowała się sytuacja 
w szpitalu, jest operator, który jest wiarygodnym partnerem i co więcej po ostatnich 
rozmowach zadeklarował rozwój szpitala, uruchomienie nowych usług, chociażby przez 
to, jak pamiętamy mieliśmy duże obawy czy powstanie lądowisko dla helikopterów 
 i tak też się stało – w zasadzie oddane do użytku, ale formalni trwają przygotowania 
 i uzgodnienia, bo decyzje mają być kompletne, by można było uruchomić. To 
lądowisko zostało wybudowane na terenie szpitala. Trzecią sprawą jest to, że 
otrzymaliśmy dofinansowanie na Dom Seniora- prawie 15 mln zł, a dokładnie 14 mln 
850 tys. zł i w przyszłym roku rozpoczynamy realizację . Wczoraj mieliśmy oficjalne 
przekazanie drogi Drawsko- Gudowo razem ze ścieżką rowerową, wartości prawie 
 12,5 mln zł, czyli to  pokazuje, że mieszkańcy powiatu pomimo bardzo trudnej sytuacji 
otrzymali wsparcie i jeśli chodzi o bezpieczeństwo, czy możliwości korzystania tutaj 
nie ukrywamy, że były o środki zewnętrzne z Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych, czy Funduszu Dróg Samorządowych, bo prawie w całości  
w dziewięćdziesięciu kilku procentach ta droga została sfinansowana ze środków 
zewnętrznych. Oczywiście w każdym przypadku wymagany jest udział własny i tutaj 
też, jak państwo pamiętacie rozmawialiśmy z wykonawcą, bo zmieniły się warunki, 
koszty zdecydowanie wzrosły od tego czasu i po wielu negocjacjach żądania 3 mln zł 
dofinansowania stanęło na tym, że uwzględniliśmy i taka kwota tez jest brana pod 
uwagę 1 mln 162 tys. zł, to też pokazuje, że zależało nam na tym, to było jedyne 
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rozwiązanie optymalne, by dokończyć z uwzględnieniem części środków, które były 
możliwe. Podobnie sytuacja będzie wyglądała na przyszły rok nie ukrywam, że będzie 
to wymagało od nas dużego wysiłku, nawet o tym wczoraj mówiliśmy na posiedzeniu 
Zarządu, nawet powołanie, dzięki decyzji Wysokiej Rady Centrum Usług Wspólnych 
bardzo dobrze sprawdza się w praktyce i to był pomysł, który z jednej strony daje szansę 
i możliwość rozwoju, ale z drugiej strony daje nam bieżącą informację jak funkcjonują 
jednostki podległe- 12 naszych jednostek i też te zadania, które są , to z uwzględnieniem 
wszystkich potrzeb, okoliczności bierzemy pod uwagę,  nie ukrywam, że na przyszły 
rok mamy obawy, jeśli chodzi o funkcjonowanie oświaty niepublicznej, my musimy 
decyzją Wysokiej Rady, bo tę złotówkę obracamy na wiele sposobów, na wiele 
oglądów, ale w przypadku funkcjonowania oświaty niepublicznej jest tak, że oni 
zgłaszają potrzebę, a my musimy to zabezpieczyć. Bierzemy pod uwagę stan osób, które 
uczestniczą w projektach, w programach. Na koniec września potwierdzono, a teraz jest 
to pewna informacja, jeśli chodzi o System Informacji Oświatowej , każdorazowo może 
być jedna osoba na koniec września, w takcie przyjmują kilkadziesiąt i my musimy 
zabezpieczyć finansowanie \, to jest nie do końca zrozumiałe, ale tak jest. Może być 
taka sytuacja, że jest stabilizacja, jeśli chodzi o nośniki energii, czyli gaz i energię 
elektryczną, jak się rozwinie w przyszłym roku trudno powiedzieć. Do końca nie wiemy 
co się będzie działo z nośnikami energii, nie wiadomo w jakim kierunku to wszystko się 
obróci. Dzisiaj ten przedstawiony budżet jest budżetem realny , jego wykonanie nie jest 
zagrożone, ale to wymaga od nas wszystkich wysiłku. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym uchwałę  

Nr 1/2022 Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 08 grudnia 2022 r. 
w sprawie opinii do projektu budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2023 w zakresie 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na obszarze Powiatu Drawskiego. 
 
Treść odczytanej uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

   

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu na rok 2023 Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Henryka Szretę. 
 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szreta, który powiedział, że 
członkowie Komisji Rewizyjna zaopiniowali projekt budżetu na rok 2023  pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu Przewodniczącą Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego - 
Barbarę Głowacką. 
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Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego - 

B. Głowacka, która powiedziała, że Komisja zaopiniowała projekt budżetu pozytywnie. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu na rok 2023 Przewodniczącego Komisji Oświaty Romualda 
Kurzątkowskiego. 
 

Głos zabrał  Przewodniczący Komisji Oświaty- Romuald Kurzątkowski, który 
powiedział, że Komisja Oświaty Rady Powiatu Drawskiego pozytywnie zaopiniowała 
projekt budżetu na 2023 rok.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła Genowefę Polak- Przewodniczącą 
Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady Powiatu o przedstawienie opinii Komisji 
dotyczącej projektu budżetu Powiatu Drawskiego na 2023 r.                  
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady Powiatu-   
G. Polak przedstawiła opinię w sprawie projektu budżetu Rady Powiatu Drawskiego na 
rok 2023. Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Rady Powiatu Drawskiego 
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2023 rok.  
 
Treść przedstawionej opinii stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa przesłała do Rady Powiatu trzy uchwały:  uchwałę  
Nr 50.33.5.2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie z dnia 25 listopada 2022 roku w sprawie wydania opinii  
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Drawskiego na 2023 rok, uchwałę  
Nr 50.33.6.2022  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Szczecinie z dnia 25 listopada 2022 roku w sprawie opinii o możliwości 
sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 
Drawskiego na rok 2023, uchwałę Nr 50.33.7.2022 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 25 listopada 2022 roku w sprawie wydania 
opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2023-2038. 
              
Treść wymienionych opinii stanowi załącznik nr 20, 21 i 22 do protokołu. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o przedstawienie opinii dotyczącej 
projektu budżetu Powiatu Drawskiego na 2023 rok Przewodniczących poszczególnych 
Klubów.   
 

Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie Samorządowe” 
Jacek Kozłowski, który powiedział, że Klub Radnych uczestniczył w pracach 
przygotowujących projekt budżetu, na wszystkich szczeblach i wyrażamy oponie 
pozytywną we wszystkich głosowaniach, członkowie Klubu głosowali „za” projektem 
budżetu. Warto zwrócić uwagę jaki jest powód pozytywnej opinii, przede wszystkim 
projekt budżetu spełnia wymogi formalne i zapewnia funkcjonowanie wszystkich 
jednostek samorządu powiatowego, uzyskał pozytywna opinie nie tylko Komisji Rady, 
ale wszystkie opinie RIO też są pozytywne, uwzględnia, co jest istotne wnioski Radnych 
dotyczące i kontynuowania rozpoczętych inwestycji i rozpoczęcia, czy zaplanowania 
nowych inwestycji, zadłużenie Powiatu na poziomie 31,2 % planowanych dochodów 
ogółem spełnia wszelkie wymogi bezpieczeństwa zapisane w ustawach dotyczących 
finansów samorządowych. Myślę, że trzeba zwrócić uwagę, co jest tradycją od kilku lat, 
że zwracamy uwagę, że 2 stycznia ten budżet, dzisiaj przyjęty mam nadzieję będzie 
potrzebował korekty i bierze się to przede wszystkim stąd, że ostatnio zmieniają się 
radykalnie przepisy prawa mówiące o finansowaniu jednostek samorządu terytorialnego 
i gdy zmieniają się przepisy, to my tylko reaktywnie możemy działać żeby dostosować 
się do przepisów. Wodzimy w tym pewne zagrożenie, bo plany mamy dość ambitne, jak 
na wiedzę i zakres finansowania dziś pewny.  
 

Głos zabrał Przewodniczący Klubu Radnych „Porozumienie dla Powiatu” 
Henryk Szreta, który powiedział, że członkowie Klubu nie wydał wspólnej opinii  
o projekcie budżetu na 2023 rok. Członkowie Klubu indywidualnie będą opiniować ten 
budżet.    
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła otwarcie dyskusji nad projektem budżetu 
na 2023 rok.  
  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 

Głos zabrał Radna G. Polak, która powiedziała, że na posiedzeniu w dniu  
30 listopada 2022 r. mieliśmy możliwość debaty, która trwała 2 godziny. Każdy miał 
możliwość wypowiedzenia się, wszyscy Radni brali udział w tej debacie, dyskutowali, 
zadawali pytania, ta dyskusja była wielokrotnie na zasadzie pytanie- odpowiedź, 
Starosta był przepytany, więc jeśli teraz nie będzie dyskusji, to wiadomo, że ta dyskusja 
była dogłębna i rzeczowa.    
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

Nikt więcej głosu nie zabierał.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt  uchwały i poinformowała, że 

Radni przystąpią do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia budżetu  
Powiatu Drawskiego na 2023 rok. 
 
Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/366/2022 w sprawie uchwalenia budżetu  
Powiatu Drawskiego na rok 2023.  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który w imieniu Zarządu Powiatu serdecznie 
podziękował Radnym za przyjęcie budżetu Powiatu na rok 2023.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego  
na lata 2023 - 2038.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że opinia RIO została 
już odczytana wcześniej, dlatego poprosiła o zabranie głosu i komentarz Panią Skarbnik 
J. Andrykowską. 
 

Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, która odczytała projekt uchwały 
 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego  
na lata 2023-2038 oraz dodała, że jest to odzwierciedlenie uchwały budżetowej na rok 
2023, ponadto zawarte są w niej przedsięwzięcia, które określa  zał. Nr 2 do uchwały.  
Przedsięwzięcia te były omówione na Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju praz 
pozostałych Komisjach.  
 

Na tym Pani Skarbnik J. Andrykowska zakończyła swoją wypowiedź.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos 
lub zadać pytanie Pani Skarbnik? 
 
 Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023  – 2038. 

Rada Powiatu w obecności 14 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  2 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/367/2022 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2023 – 2038.  

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu ogłosiła 30 minutową przerwę.   

 

 
Punkt 12 

 
Po przerwie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią 

do następnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Kapituła Honorowa 

pozytywnie zaopiniowała kandydaturę Pani Ewy Gizy do tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”, jak również wszystkie Komisje Stałe Rady pozytywnie zaopiniowały ten 
projekt uchwały.  

 
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytanie do 
uchwały? 
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 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”. 

  
Rada Powiatu w obecności 11 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/368/2022 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”. 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 28` do protokołu. 

 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
następnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie nadania 
tytułu „Zasłużony dla Powiatu Drawskiego”. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 
 

Nikt z Radych głosu nie zabierał.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego” dla Pana Wiesława Romualda Krzywickiego. 
 

 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
  12 głosami „za” przy 
    0 głosach „przeciw” 
    0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/369/2022 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Powiatu 
Drawskiego”. 
 

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
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Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
sesji jest podjęcie uchwały w sprawie  powołania członka Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w związku z tym, że Pani 

Barbara Głowacka zrezygnowała z członka Klubu i Przewodniczący Klubu „Prawo  
i Sprawiedliwość” poinformował, że nikt z członków nie chce należeć , a muszą być to 
reprezentanci tego Klubu. Przewodnicząca Rady Powiatu złożyła wniosek o wycofanie 
z porządku obrad sesji pkt 12 ppkt. c projekt uchwały w sprawie powołania członka 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji- druk nr 2982.   

 
 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
przegłosowania zmiany do porządku obrad sesji 

 
 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
11 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  1 głosie „wstrzymującym się” 
wycofała z pkt. 12 ppkt c porządku obrad projekt uchwały w sprawie powołania członka 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji- druk nr 2982.    

Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu.   

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
sesji jest podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Planu zrównoważonego rozwoju 
publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Drawskiego”. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Starostę  
S. Cybulę. 

 
Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że zmiana dotyczy 

uruchomienia dodatkowej linii na trasie Złocieniec- Kołobrzeg, wynika  to z wniosków 
składanych przez Radnych, przez mieszkańców. Na początku jest to jedna trasa wyjazd 
o 5:30, przyjazd o 7:40 w Kołobrzegu i  z powrotem powrót o 17:40. Na razie będzie 
jeden kurs,, jeśli będzie potrzeba, to rozważymy ewentualnie uruchomienie innego, jest 
to zrealizowanie postulatów zgłaszanych przez Radnych i przez mieszkańców.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały. 
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie w sprawie aktualizacji „Planu 
zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu 
Drawskiego”. 

 
 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/370/2022 w sprawie w sprawie aktualizacji „Planu 
zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu 
Drawskiego”. 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
sesji jest podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego na obszarze powiatu drawskiego na lata 2023-2027. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Naczelnika 

Wydziału Zarządzania Kryzysowego Pana Jacka Żychlińskiego.  
 

 Głos zabrał  J. Żychliński- Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego, który 
omówił obszary działania, jak: bezpieczeństwo dzieci i młodzieży, bezpieczeństwo 
dzieci i młodzieży w miejscach publicznych oraz w miejscach zamieszkania, 
bezpieczeństwo w ruchu drogowym, jak również zintegrowany system ratowniczy, jak 
również charakterystykę zagrożeń w powiecie, kierunki działania na lata 2023-2027, 
zasady realizacji programu oraz harmonogram i kontrole realizacji programu.   
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały. 
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Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 

Radni przystąpią do podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego na obszarze powiatu drawskiego na lata 2023-2027. 

 
 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/371/2022 w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego na obszarze powiatu drawskiego na lata 2023-2027. 
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że kolejnym punktem porządku 
sesji jest podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków  PFRON 
na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie osób 
niepełnosprawnych w 2022 roku.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o komentarz do uchwały Panią Kamilę 

Kowalik- Zastępcę Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Drawsku 
Pom.  

 
Głos zabrała Pani K. Kowalik- Zastępca Dyrektora PCPR, która powiedziała, że 

proponuje się dokonać przesunięć w zakresie zadań z rehabilitacji społecznej, 
proponujemy przesunąć kwotę 2.027 zł z zadania dotyczącego turnusów 
rehabilitacyjnych i dokonać przeniesienia tej kwoty na zadanie dotyczące 
dofinansowania, zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne 
 i środki pomocnicze.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały. 
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Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału 
środków  PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnianie osób niepełnosprawnych w 2022 roku.  

 
 
Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/372/2022 zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków  
PFRON na realizację zadań z rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianie 
osób niepełnosprawnych w 2022 roku.  
 
 
Treść  listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim jest podjęcie uchwały  
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022. 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że uchwała została przesłana 
drogą elektroniczną, następnie poprosiła Panią Skarbnik J. Andrykowską o komentarz.  
 
 Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, który powiedziała, że uchwała  
w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2022 była omawiana 
szeroko na wszystkich Komisjach, Powiat Drawski otrzymał dodatkowe środki  
z tytułu subwencji ogólnej na rok 2022 w kwocie 924 tys. 901 zł , ponadto 
zwiększono plan dochodów ze środków otrzymanych w ramach grantu Programu 
Operacyjnego „Polska cyfrowa” na lata 2014-2020, to jest kwota 169 tys. 446 zł  
i pozostałe kwoty zwiększające dochody, to głównie dochody otrzymane lub 
wypracowane przez jednostki Powiatu z przeznaczeniem na bieżącą działalność 
jednostek. Kwota 924 tys. przeznaczamy całkowicie na potrzeby jednostek 
budżetowych, oświatowych i zabezpieczamy kwotę wydatków na drogę Drawsko- 
Gudowo w wysokości 1 mln 164 tys. zł. 
 
        Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma jeszcze pytania? 
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Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  

uchwały w sprawie zmian budżetu Powiatu Drawskiego na rok 2022. 

Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/373/2022 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na 
rok 2022..  

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do podjęcia  
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 2037. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że uchwała została przesłana 
drogą elektroniczną, następnie poprosiła Panią Skarbnik J. Andrykowską o komentarz.  
 

Głos zabrała Pani Skarbnik J. Andrykowska, który powiedziała, że uchwała  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 2037 
jest tożsama i zgodna z wynikiem budżetu. W WPF dodano przedsięwzięcia: „Dostępny 
samorząd”, „Pilotaż”, :Standardy WTZ-ów” oraz „Stabilne zatrudnienie”, są to 
przedsięwzięcia, które dopiero rozpoczynają się w tym roku i dokonano zmian 
 w przedsięwzięciach „Budowa Regionalnej Infrastruktury Informacji Przestrzennej 
Województwa Zachodniopomorskiego” oraz „Przebudowa drogi powiatowej na 
odcinku przejazd kolejowy w Drawsku Pomorskim do miejscowości Godowo”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 
 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała projekt uchwały i poinformowała, że 
Radni przystąpią do podjęcia  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 2037. 
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Rada Powiatu w obecności 12 Radnych: 
12 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i 
  0 głosach „wstrzymujących się” 
podjęła uchwałę Nr LV/374/2022 w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 2022 – 2037. 

Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

 

 

Punkt 13 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są odpowiedzi na 
interpelację i zapytania Radnych. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Starostę S. Cybulę.  

 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że wszystkie odpowiedzi na 
wnioski i interpelacje zostaną udzielone na piśmie.  

 

Punkt 14 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są komunikaty i sprawy 
różne.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała pismo Rady Miejskiej w Koszalinie  
w sprawie apelu dotyczącego problemów finansowych Szpitala Wojewódzkiego  
w Koszalinie. 

Treść  odczytanego pisma stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym życzenia świąteczne, które 
zostały przekazane w formie kartek świątecznych.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych o piśmie z dnia  
9 grudnia 2022 r., które wpłynęło od Wojewody Zachodniopomorskiego do 
Przewodniczącej Rady Powiatu, a następnie odczytała odpowiedź, którą udzieliła 
Wojewodzie Zachodniopomorskiego.  

 

Treść odczytanych pism stanowi załącznik nr 43 i nr 44 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych o piśmie, które 
wpłynęło od Wojewody Zachodniopomorskiego, a dotyczyło zawiadomienia  
o  wszczęciu postepowania nadzorczego w stosunku do Uchwały Rady Powiatu.  

 

Treść  odczytanego pisma stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Radny Z. Dudor poprosił o wytłumaczenie sprawy. 

 Głos zabrał Starosta S. Cybula, który powiedział, że Pan Wojewoda 
zakwestionował Uchwałę rady Powiatu jako nieuprawniony organ do podjęcia decyzji 
i stwierdził jednoznacznie, że organem, który reprezentuje Powiat na zewnątrz jest 
Starosta i to Starosta sam, albo wyznaczona przez niego osoba będzie reprezentowana 
w Euroregionie Pomerania. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że Rada nie może podjąć takiej 
decyzji.   

 Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że podczas posiedzenia Zarządu 
podnosił tą kwestię odnośnie tego, jak przebiegały prace przez 4 lata, gdy obowiązki 
pełnił i był naszym delegatem Wicestarosta Nagórski i wówczas otrzymałem 
odpowiedzi co było realizowane między innymi, jakie projekty, ale nawet jeśli bywał 
tam, to nikt tego nie kwestionował, a teraz ktoś kwestionuje? Dla mnie to jest bardzo 
dziwne.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, że było poprawnie, bo nam 
zniesiono tą uchwałę, tak samo, jak teraz i napisano jasno i wyraźnie, że delegat do 
Euroregionu Pomerania jest wskazany przez Starostę, albo sam Starosta. 

Głos zabrał Radny Z. Dudor, który powiedział, że rozumie, że jako Rada nie 
desygnujemy, a jest to prawo Starosty. 
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 Przewodnicząca Rady Powiatu wraz ze wszystkimi Radnymi złożyła wszystkim 
mieszkańcom życzenie wesołych Świąt Bożego Narodzenia.  

 

 

Punkt 15 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 12:38 zamknęła LV sesję Rady Powiatu Drawskiego i poinformowała 
Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu w Wydziale Biuro Rady 
Powiatu. 

 

    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
  Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 
 

 

 

 

  


